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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a háziorvosi praxisok sorsa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Takács  Péter,  egészségügyért  felelős  államtitkár,  az  IME  szakmai  konferencián  meglepő
részletességgel  beszélt  a  kormány  egészségügyön  belüli  átalakítási  terveiről,  ezen  belül  is  az
alapellátást  érintő  átalakításról.  Államtitkár  úr  többek  között  megemlítette,  hogy  a  szándékuk
szerint  komoly  változásokat  vezetnének be  a  háziorvosi  praxisokkal  kapcsolatban és  vizsgálják
annak a lehetőségét, hogy az önkormányzati fenntartásban lévő, száz óránál nagyobb kapacitással
rendelkező szakrendelők fenntartása átkerüljön az Országos Kórházi Főigazgatósághoz.

A háziorvosi  ellátás  és  a  szakrendelőkön keresztül  nyújtott  ellátások olyan,  a  helyi  közösségek
érdekét  érintő  kérdések,  ahol  nem  csak  az  a  fontos,  hogy  mindig  elérhető  legyen  a  lakóhely
közelségében az ellátás, hanem az is, hogy az ezzel kapcsolatos döntéseket az emberekhez lehető
legközelebb hozzák meg.  Csak így tud megvalósulni  az a  nagyon fontos  elv,  miszerint  a  helyi
egészségügyi szolgáltatásokat valóban a helyi közösségek igényeihez legyenek igazítva.

Ennek  legalapvetőbb  eszköze  ezen  ellátások  körében  az,  hogy  önkormányzatok  dönthetnek  az
ellátás-szervezés  egyes  kérdéseiről,  hiszen  ők  azok,  akik  napi  kapcsolatba  vannak  a  közösség
lakóival, látják, ismerik a lakosok problémáit és olyan egészségügyi ellátásról gondoskodhatnak,
amelyek valóban kielégítik a lakók érdeket.

Éppen ezért furcsa, hogy azt a központosítást, amely több esetben is bebizonyította, hogy nem hoz
valódi javulást, nem szűkítik, hanem pont ellenkezőleg, újabb területekre terjesztik ki.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

• Valóban tervezik a háziorvosi praxisokkal kapcsolatban azok járási praxisközösségekbe 



 
integrálását?

• Valóban tervezik a háziorvosi praxisokkal kapcsolatban azt, hogy a praxishatárok kijelölését 
az Országos Kórházi Főigazgatóságon belüli praxiskezelőhöz kerül?

• Valóban azt tervezik, hogy a száz óránál nagyobb kapacitással rendelkező szakrendelők 
fenntartása az Országos Kórházi Főigazgatósághoz kerül?

• Hogyan kívánnak beleszólást garantálni a helyi közösségeknek a lakosságközeli 
egészségügy szervezésbe, ha a szakrendelőkkel és háziorvosokkal kapcsolatos 
önkormányzati feladatokat elveszik az önkormányzatoktól?

Várom válaszát.
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